

Having regard to the desirability of ensuring that information concerning the aims and activities of the United Nations, particularly concerning the basic objectives and the operation of the Trusteeship System, is widely disseminated among the inhabitants of Trust Territories,

Invites Members responsible for the administration of Trust Territories to furnish the Secretary-General with:

1. The names and addresses of officials in Trust Territories to whom should be sent, for information, records of the activities of the Trusteeship Council, and other suitable material concerning the United Nations;

2. Suggestions as to the appropriate channels through which information concerning the aims and activities of the United Nations may be communicated to the general public, e.g., Press, radio, non-governmental organizations, trade unions and other public organizations, educational and religious institutions, teachers, missionaries, etc.; and

Requests the Secretary-General and the Administering Authorities to co-operate in ensuring an adequate flow of suitable information concerning the aims and activities of the United Nations to the inhabitants of the Trust Territories and to inform the Trusteeship Council periodically of the steps taken in pursuance of this resolution.

*Nineteenth meeting,
8 July 1948.*

37 (III). Terms of reference for the visiting Mission to Ruanda-Urundi and Tanganyika

The Trusteeship Council,

Having appointed a visiting Mission composed of Mr. H. Laurentie (France), Chairman, Mr. E. W. P. Chinnery (Australie), Dr. Lin Mousheng (Chine), and Mr. R. E. Woodbridge (Costa Rica), assisted by members of the Secretariat and by such representatives of the local administrations as the Mission may determine necessary;

Having decided that the visiting Mission should visit the Trust Territories of Ruanda-Urundi and Tanganyika during the months of July, August, and September 1948 in accordance with rules 84, 89, 94, 96 and 98 of the rules of procedure of the Trusteeship Council,

Directs the visiting Mission to observe the developing political, economic, social and educational conditions in the Trust Territories of Ruanda-Urundi and Tanganyika, their progress toward self-government or independence, and the efforts of the respective Administering

Tenant compte de ce qu'il serait désirable de s'assurer que les renseignements relatifs aux buts et à l'œuvre de l'Organisation des Nations Unies et en particulier les renseignements concernant les fins fondamentales et le fonctionnement du régime de tutelle soient largement diffusés parmi les habitants des Territoires sous tutelle,

Invite les membres chargés de l'administration des Territoires sous tutelle à fournir au Secrétaire général:

1. Le nom et l'adresse des fonctionnaires des Territoires sous tutelle auxquels devraient être adressés pour information les procès-verbaux du Conseil de tutelle et autre documentation convenable relative à l'Organisation des Nations Unies;

2. Des propositions concernant les voies convenables, par exemple la presse, la radio et les organisations non gouvernementales, les unions syndicales et autres organisations publiques, les institutions d'éducation et les institutions religieuses, les instituteurs, les missionnaires, etc., par lesquelles pourraient être acheminés les renseignements destinés au grand public et concernant les buts et l'œuvre de l'Organisation des Nations Unies; et

Invite le Secrétaire général et les Autorités chargées de l'administration à collaborer en vue de s'assurer que les renseignements relatifs aux buts et à l'œuvre de l'Organisation des Nations Unies parviennent aux habitants des Territoires sous tutelle et à tenir le Conseil de tutelle au courant des mesures prises en vue de la mise en vigueur de la présente résolution.

*Dix-neuvième séance,
8 juillet 1948.*

37 (III). Mandat de la Mission de visite au Ruanda-Urundi et au Tanganyika

Le Conseil de tutelle,

Ayant désigné une Mission de visite composée de M. H. Laurentie (France), Président, de M. E.W.P. Chinnery (Australie), de M. Lin Mousheng (Chine) et de M. R.E. Woodbridge (Costa-Rica), assistée de membres du Secrétariat et des représentants des administrations locales qu'elle pourra juger utile de s'adjoindre;

Ayant décidé que la Mission visitera les Territoires sous tutelle du Ruanda-Urundi et du Tanganyika au cours des mois de juillet, août et septembre 1948, conformément aux dispositions des articles 84, 89, 94, 96 et 98 du règlement intérieur du Conseil de tutelle,

Charge la Mission de visite d'observer l'évolution des conditions politiques, économiques, sociales et scolaires dans les Territoires sous tutelle du Ruanda-Urundi et du Tanganyika, les progrès accomplis par ces Territoires dans la voie de l'autonomie ou de l'indépendance et les

Authorities to achieve this and other basic objectives of the International Trusteeship System;

Directs the visiting Mission to give attention, as may be appropriate in the light of discussions in the Trusteeship Council and resolutions adopted by the Council, to issues raised in and in connexion with the annual reports on the administration of Ruanda-Urundi and Tanganyika and in petitions received by the Trusteeship Council relating to those Trust Territories; and

Requests the visiting Mission to transmit to the Trusteeship Council, not later than 31 October 1948, in accordance with rule 99 of the rules of procedure of the Trusteeship Council, a report on the findings of the Mission with such observations and conclusions as the Mission may wish to make.

*Twenty-third meeting,
13 July 1948.*

38 (III). Petition from St. Joan's Social and Political Alliance concerning the Trust Territory of the Cameroons under British administration

The Trusteeship Council, acting under Article 87 b of the Charter, has, at its third session, in conformity with its rules of procedure, accepted and examined, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the petition from St. Joan's Social and Political Alliance, dated 28 November 1947, received by the Administering Authority on 15 December 1947 (document T/Pet.4/2).

The Council has considered observations submitted by the Government of the United Kingdom (document T/178) with respect to this petition.

The Trusteeship Council

1. *Condemns* the customs of compulsory marriage and child marriage as set forth in the aforesaid petition;

2. *Notes* that it is the policy of the Administering Authority, as set forth in document T/178, paragraph 10, "to endeavour to achieve a gradual modification of custom and at the same time to ensure that individual hardship or cruelty is prevented . . . For the future, improvement in the situation must depend on continued efforts of the missionaries supplemented by the influence and advice of Government officers";

3. *Is confident* that the Administering Authority will take all appropriate measures to end such practices;

efforts faits par les Autorités respectivement chargées de leur administration en vue de réaliser cette fin et les autres fins essentielles du régime international de tutelle;

Charge la Mission de visite d'accorder son attention, dans la mesure où il peut sembler opportun de le faire à la lumière des discussions du Conseil de tutelle et des résolutions adoptées par le Conseil, aux questions traitées dans les rapports annuels de l'administration du Ruanda-Urundi et du Tanganyika et dans les pétitions adressées au Conseil de tutelle relatives à ces Territoires sous tutelle, ainsi qu'aux questions soulevées par les rapports et les pétitions en question; et

Invite la Mission de visite à soumettre au Conseil de tutelle, avant le 31 octobre 1948, conformément à l'article 99 du règlement intérieur de ce Conseil, un rapport sur les renseignements obtenus par la Mission, accompagné des commentaires et des conclusions que celle-ci pourra désirer présenter.

*Vingt-troisième séance,
13 juillet 1948.*

38 (III). Pétition émanant de la "St. Joan's Social and Political Alliance" et concernant le Territoire sous tutelle du Cameroun sous administration britannique

Le Conseil de tutelle, agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément aux dispositions de son règlement intérieur, a accepté et examiné, lors de sa troisième session, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, la pétition du 28 novembre 1947 émanant de la *St. Joan's Social and Political Alliance*, reçue le 15 décembre 1947 par l'Autorité chargée de l'administration (document T/Pet.4/2).

Le Conseil a procédé à l'examen des observations présentées au sujet de cette pétition par le Gouvernement du Royaume-Uni (document T/178).

Le Conseil de tutelle

1. *Condamne* les coutumes qui font l'objet de la pétition susmentionnée et qui se rapportent au mariage forcé et au mariage des enfants;

2. *Constata* que l'Autorité chargée de l'administration a pour politique, comme il est indiqué dans le document T/178, paragraphe 10, "de chercher à obtenir une modification graduelle de la coutume et en même temps de prévenir efficacement toute contrainte ou toute cruauté individuelle . . . Dans l'avenir, l'amélioration de la situation doit dépendre des efforts continus des missionnaires, aidés par l'influence et les conseils des fonctionnaires du gouvernement";

3. *Est persuadé* que l'Autorité chargée de l'administration prendra toutes mesures appropriées pour mettre fin à de telles pratiques;